
 

 

 

Haarlem, 5 december 2016 

Schriftelijke vragen ex artikel 38  RVO inzake de kroonluchters in de Gravenzaal. 

 

Geacht College, 

 

Hart voor Haarlem stelde technische vragen over de vervanging van de kaarsen door 

ledlampen in de Gravenzaal.  Naar aanleiding van de beantwoording heb ik de volgende  

vragen aan het college. 

Ik lees  dat het besluit om de kaarsen te vervangen, besproken is in de B&W vergadering van 

6 september jl. . 

-Klopt het dat we toen even zonder burgemeester zaten? 

-Waarom heeft u niet gewacht tot de nieuwe burgemeester was geïnstalleerd of het eerder 

besproken, toen burgemeester Schneiders het college voorzat?  

Volgens de behandelend ambtenaar is er geen verslag gemaakt van dit onderwerp in het 

College, toch krijg ik een beschrijving hoe e.e.a. is verlopen. Wethouder Van Spijk had al een 

voorbeeldkaars meegenomen. 

-Hoe kwam de wethouder aan die kaars? 

-Wie had het plan bedacht voor de kroonluchters in de Gravenzaal?  In welke ambtelijke 

nota is dit te lezen en van wanneer dateert dit plan precies? 

-Wanneer was wethouder Van Spijk op de hoogte? 

-Hoe oud zijn de kroonluchters in de Gravenzaal en wat is de waarde?  

-Kunt u garanderen  dat onze antieke luchters, door de plaatsing van ledlampen op geen 

enkele wijze zijn  aangetast? 

-Wordt de kroonluchter op de kamer van de gemeentesecretaris  ook opgetuigd met 

ledlampen?  

-Hangen elders ook nog vergelijkbare kroonluchters? Zo ja, vallen die ook onder het 

ledlampenregime? 



-En onder het budget van 22.000 euro? 

Het hoeft geen betoog dat ons Stadhuis een belangrijk rijksmonument is. Dan mogen we ook 

verwachten dat elke aanpassing zorgvuldig wordt overwogen en deskundigen van buiten het 

stadhuis, worden geraadpleegd.   

-Welke erfgoedhoeders heeft u allemaal geconsulteerd? 

Hart voor Haarlem constateerde eerder dat de toegepaste kleuren voor het buiten 

schilderwerk van het Stadhuis ook een discussie waard was.  

Bent u het met mij eens dat het weer hoog tijd wordt om, zoals vroeger,  een 

Stadhuiscommissie te hebben, die waakt over een zorgvuldige omgang met ons erfgoed?   

 

Vriendelijke groet, 

Louise van Zetten 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte mevrouw Van Zetten, 
  
Bij deze ontvangt u de beantwoording op uw verzoek voor aanvullende informatie over de 
verlichting in de Gravenzaal: 
  

1.      Graag ontvang de datum van collegevergadering plus notulen, waarin besloten is om 
Kroonluchters van led-lampen te voorzien. 



De kaarsen zijn vervangen door LED-verlichting met het uiterlijk van een kaars. Voor bedragen 
onder de 50.000 euro is geen collegebesluit nodig. Wethouder Van Spijk heeft deze 
vervanging wel informeel besproken in de collegevergadering van 6 september 2016.  De heer 
Van Spijk heeft toen een voorbeeldkaars meegenomen en gedemonstreerd aan de 
collegeleden. Hier is geen verslaglegging van. Wel is door de collegeleden positief gereageerd 
op het voorstel de kandelaren te voorzien van de moderne LED-kaarsen.  Doorslaggevend 
argument om de kaarsen te vervangen was dat de sfeerverlichting van de kandelaren straks 
door iedereen en bij iedere gelegenheid te gebruiken is. Denk hierbij onder andere aan 
huwelijksvoltrekkingen, presentaties, rondleidingen, diners. Wellicht ten overvloede, maar 
binnen het stadhuis is in het kader van verduurzaming een doorlopend project onder handen 
om de verlichting duurzaam te maken. De lampen in de kamers van de wethouders van Spijk 
en Sikkema zijn inmiddels al vervangen door LED-lampen. De rest van het oude deel van het 
Stadhuis volgt op korte termijn. 
  

2.      Ook ben ik benieuwd of er een aanbesteding is geweest. 

Er is één leverancier die voldoet aan onze kwaliteitseisen. Ons inkoopbeleid staat toe dat we 
een opdracht als deze rechtstreeks kunnen gunnen aan een partij. Gezien de hoogte van het 
bedrag (vaste aanneemsom van €22.000) is dit conform het mandaatsbesluit afgehandeld. De 

werkzaamheden bestaan uit: de kaarsen zelf (de hoogste kostenpost); montage; 

draadloze dimmers  (ontvangen en zenden) en de benodigde voeding van 230V naar 

12V; goudkleurige bedrading; soldeerwerkzaamheden; aansluiten kroonluchters op 

elektra en opbouw, gebruik en afbouw van de steiger 
  
Tot slot: de werkzaamheden zijn afgerond. Ter verduidelijking stuur ik u bij deze een 
afbeelding van drie van de vier kandelaren voorzien van LED-verlichting. 
  
Ik hoop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben 

  
Groet, 
  
David Kappetein 
  

 


